
Verslag vergadering milieuraad.

   
                        08 /10 /2020 

 

 
Plaats: foyer, OC Kasterlee, corona-proof 

Uur: 20.00 – 22.15 uur 

 

Aanwezig: Jef Diels, Jan Geudens, Herman Wens, Jef Embrechts, Dirk Potters, Zaity 

Kamarulzaman, Josephine Meeuwssen, Anny Helsen, Raymonda Van Goitsenhoven, Greet 

Van Sas, Paul Vernelen, Hilde Versmissen, Gert Storms 

Verontschuldigd: Frans Smets, Jef Van Eyck, , Herman Van Oeckel, 
 

 

1. Eventuele vragen bij goedgekeurd vorig verslag. 

 

De wandeling op Tielenheide werd uitgesteld. Leden zouden ze toch graag laten doorgaan 

wanneer coronamaatregelen het toelaten. Hoe staat het met het openbaar onderzoek? Een 

datum is nog niet bekend. 

Wat betreft de autoluwe fietsroute Herentals-Turnhout: het ministerie van defensie heeft 

geantwoord: zij blijven gekant tegen een doorgang voor fietsers.  

 

 

2. Antwoord van het schepencollege op onze adviezen. 

 

Kerstboomverbranding: advies van de milieuraad wordt niet gevolgd. Paul benadrukt de 

ernst van de luchtvervuiling: volgens de Vlaamse Overheid (VMM) is het verbranden van 4 

kg hout gelijk aan de luchtvervuiling van een auto die 2.350 km rijdt. 

https://www.vmm.be/lucht/luchtkwaliteit/stookadvies/hoe-schadelijk-is-hout-verbranden 

Als er op een paar uur 100 dennenbomen verbrand worden, geschat op 400 kilo, komt dat 

overeen met 235.000 km en dat zal ongeveer hetzelfde zijn als alle auto’s van Kasterlee 

samen op 1 week tijd. Deze enorme luchtvervuiling met grote schadelijke gevolgen voor 

jong en oud zou gemakkelijk vermeden kunnen worden. Er zijn leuke en gezonde 

alternatieven te bedenken voor een kerstboomverbranding en in de meeste gemeenten 

gebeurt dat al. We zullen het advies in de lente terug bekijken en nog beter motiveren. 

 

Siergrassen: advies van de milieuraad om deze niet meer aan te planten wordt niet 

gevolgd: “… naar de toekomst toe zal er doordacht worden omgegaan met de keuze voor 

siergrassen.” De keuze voor deze exoten blijft blijkens deze zin een mogelijkheid. We zullen 

opvolgen in hoeverre nog siergrassen worden aangeplant.  

 

Snoeien (De milieuraad adviseert de gemeente om zich a) ofwel te laten adviseren door een 

specialist bij het snoeien van bomen of b) iemand op te leiden in het betere snoeiwerk): het 

snoeien gebeurt nu door eigen personeel dat een speciale opleiding daartoe genoot of door een 

gespecialiseerde firma. Het advies is reeds praktijk sinds enkele jaren. Voorbeeld bomen 

Kasteeldreef: een deskundige werd aangesteld, ze blijven staan maar worden opgevolgd. 

Voorbeeld lindenboom aan oud gemeentehuis Tielen: is geklasseerd, stoppen met knotten is 

moeilijk maar het moet niet elk jaar, pleintje wordt mee bekeken in het masterplan Tielen.  
 

 

3. Statuten en huishoudelijk reglement zoals gepubliceerd. 

 

Geen commentaar. 

 

 

https://www.vmm.be/lucht/luchtkwaliteit/stookadvies/hoe-schadelijk-is-hout-verbranden


4. Deel 1: adviezen op vraag van de gemeente 

 

A) Voorbereiding van een advies over de stroomgebiedbeheerplannen 2022-2027. 

Info vanuit de gemeente: 
De stroomgebiedbeheerplannen bestaan uit verschillende delen:  

- de beheerplannen voor het Vlaamse deel van de internationale stroomgebiedsdistricten 

van Schelde en Maas; 

- elf bekkenspecifieke delen; 

- zes grondwatersysteemspecifieke delen; 

- het maatregelenprogramma bij de stroomgebiedbeheerplannen voor Schelde en Maas; 

- de herziene zoneringsplannen en gebiedsdekkende uitvoeringsplannen. 

De overstromingsrisicobeheerplannen en het waterschaarste- en droogterisicobeheerplan zijn in 
de stroomgebiedbeheerplannen geïntegreerd.  
Voor ons is belangrijk het gebied tussen Kleine Nete en Aa. 
 
 
➢ Plan-MER stroomgebiedbeheerplannen 
Het ontwerp-plan-MER voor de stroomgebiedbeheerplannen 2022-2027 ligt ter inzage. 
Het MER-rapport wordt publiek gemaakt op www.mervlaanderen.be.  
 
Het is een lijvig document van 516 bladzijden. 
We gaan vooral het maatregelenprogramma bekijken. 

Vanuit het schepencollege wordt gevraagd om advies te verlenen, aanleveren ten laatste in 

februari 2021. We kijken dan vooral naar mogelijke waterbuffering.  

Het thema wordt ook besproken op de landbouwraad. Voor de landbouwers is er een demo-dag 

gepland op 23 oktober. 

 

Eerder voorstel van Dirk: iemand uitnodigen met grondige kennis van het beheer van waterlopen 

uitnodigen op een gezamenlijke vergadering van landbouw- en milieuraad wordt aanvaard.  
 

B) Stand van zaken mbt het gegeven advies over ecologisch bermbeheer. 

Dirk zegt dat het inventariseren toch heel veel werk meebrengt. Jan Thys van Natuurpunt 

Kasterlee zal voortaan aansturen. Voorbeeld: langs zandweg op Papendijk werd de houtkant 

geklepeld omdat grote landbouwvoertuigen er niet meer door konden. Best had de landbouwer 

dit op voorhand aan de gemeente gemeld. Afspraak wordt gemaakt tussen Hilde, Jan Thys en de 

landbouw. 

Algemeen: inventariseren kan best door de gemeente of een aangestelde dienst en eerst dienen de 

ecologisch meest waardevolle gebieden bekeken.  

Burgers zouden aangesproken moeten worden om bermen voor de deur niet zelf aan te pakken, 

er bv. geen gazon van maken. 

Landbouw en natuur kunnen in deze materie nogmaals allebei voordeel halen mits goed overleg. 

Meer info over bermbeheer en klepelen: 

https://www.vlinderstichting.nl/actueel/nieuws/nieuwsbericht/klepelen-helpt-onze-bermen-naar-

de-knoppen 

 
Deel 2: adviezen op vraag van de milieuraad 

 

Statiegeldalliantie. Dat ook de gemeente Kasterlee is toegetreden is positief. Op 25 september 

hebben ook alle grote drankproducenten gepleit voor statiegeld. De milieuraad is ook 

voorstander. 

Schepen Storms neemt het standpunt mee naar het adviescomité ‘milieu’ van IOK. 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.mervlaanderen.be%2F&data=02%7C01%7Cinfo%40kasterlee.be%7C7e7cc92d721a42e117a508d858bcc90e%7C3fab6a36ab304fb8826baaa782d3c3dc%7C0%7C0%7C637356915135194323&sdata=1tZExETL0jbswDwq2%2FgZ%2B4sUiKUDYq3Ia4OzVEdoOMM%3D&reserved=0
https://www.vlinderstichting.nl/actueel/nieuws/nieuwsbericht/klepelen-helpt-onze-bermen-naar-de-knoppen
https://www.vlinderstichting.nl/actueel/nieuws/nieuwsbericht/klepelen-helpt-onze-bermen-naar-de-knoppen


5. Varia. 

 

1. Zwerfvuil  

a. Vraag aan gemeente: aantal (GAS-)boetes tijdens de handhavingsweek? Deze 

boetes worden uitgeschreven en geïnd door de politiezone Turnhout. De 

administratie beschikt niet over de cijfers. Boetebedrag is 170 euro voor een 

minderjarige en 350 voor een meerderjarige. Idee: politie in de 

handhavingsweek een hesje van Mooimakers laten dragen? 

Aandachtspunt: tussen het gras blijft zwerfvuil liggen dat bij klepelen mee 

vermalen wordt. Mochten de zwerfvuilophalers geïnformeerd worden waar er 

gemaaid gaat worden, kunnen ze eerst het afval weghalen. Hilde bekijkt wat 

mogelijk is. 

b. Sluikstorten. Vraag aan gemeente: aantal GAS-boetes in 2019? De Gas-

ambtenaar van zone Turnhout heeft deze cijfers. Gemeente werd 

teruggefloten vanwege te hoge boetes, IOK zal nu coördineren om in haar 

zone eenzelfde tarief toe te passen. 

c. Stand opmaak vuilnisbakkenplan? Er wordt nog aan gewerkt met het 

inventariseren van het gebruik van huidige vuilbakken.  

 

2. Open ruimte; vraag aan bestuur over subsidie van het Openruimte-fonds. 

Deze subsidie is een werkingssubsidie en heeft als doel de inspanningen van de 

gemeenten voor het beheren en het inrichten van de open ruimte extra te 

valoriseren en te stimuleren. Voorbeeld: het onderhoud van gemeentewegen door 

open ruimte.  

Kasterlee heeft het bestek goedgekeurd waarmee een gespecialiseerd studiebureau 

wordt aangezocht. Het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan van 2006 is daarbij 

richtinggevend. 

Twee beleidskaders: 

a) De woningsprogrammatie (dichtheid bewoning, mobipunten!, kwalitatieve 

verdichting (kleiner wonen met meer gemeenschappelijke ruimte), standstill-

zones (geen woninguitbreiding). Met inspraak en participatie van burgers. 

b) Aandacht voor bestaande landbouwbedrijven.  

 

 

3. Vraag aan bestuur: de gemeente verkoopt beboste bouwgronden langs de Herental-

sebaan en in de villawijk. Tast dit het groene karakter van de gemeente niet aan? 

Antwoord: de nood en het plan is om betaalbare woningen te voorzien. Het aantal 

kavels is beperkt. Wat betreft de villawijk: een gezond financieel beheer vereist 

verkoop van bouwgronden van de gemeente. 

Men bekijkt of boscompensatie mogelijk is binnen de eigen gemeente. Er ligt een 

voorstel op tafel om een budget te voorzien voor aankoop van gronden waarop 

bomen kunnen geplant worden. (uit de pot ‘strategische grondverwervingen’) 

 

 

4. Stand van zaken bij de verwezenlijking van het boomcharter ? 

Doel om 24.600 bomen op het grondgebied te planten zal bereikt worden. Reeds 

8.000 gerealiseerd. De focus gaat liggen op duurzaamheid: langlevend en 

kwalitatief.  

Met Herentals is een samenwerking aangegaan  om 13 km haag en 13 ha bos te 

planten. Dit is een nieuw project dat kadert in het Strategisch plan Kleine Nete. 

 

5. Rondvraag 

 

Jan Geudens benadrukt dat planten in het najaar veel beter is dan in het voorjaar 

(dan gaat 30% kapot). Antwoord: soms gebeurt die aanplant door aannemers, bv. 

langs de Poederleestwg, maar dan hebben we 2 jaar garantie.  

Kemelbeek: bomen (eigenlijk struiken) zouden moeten gesnoeid worden. Probleem: 

bewoners van Hofdreef wensen een groen scherm tussen hen en de KMO-zone. 



Langs het spoor liet Aquafin alle bomen verwijderen voor riolering, compensatie is voorzien. 

De bomen langs de Tielensteenwg zouden vlg Jef Diels moeten geknot worden. 

Jef komt ook terug op de autoluwe fietsroute. Hij vindt het heel vreemd als zouden daar nu 

heel zeldzame planten langs het spoor groeien terwijl Infrabel er al jarenlang glyfocaat spuit 

om planten te verdelgen.  

Hij vraagt zich af of de re-introductie van zeldzame planten stiekem bezig is. Wat betreft de 

verstoring mochten er daar werken plaats vinden, stelt Jef dat dit dient onderzocht en wat 

betreft verlichting stelt hij grondverlichting voor.  

 

Schepen Storms geeft toelichting bij het afvalbeheer.  

Diftar staat voor gedifferentieerde tarieven waarbij per huishouden geregistreerd wordt 

hoeveel afval aangeboden wordt. Hoe meer gewicht, hoe hoger de heffing. Er zijn nog 

slechts 3 gemeenten die niet toegetreden zijn tot het IOK-systeem. Komende maanden 

wordt een eventuele toetreding besproken, die zal niet voor 2022 gebeuren. 

Ondertussen worden wel alle afvaltarieven geharmoniseerd. Op 1 maart verdwijnen de gele 

zakken. Plastiek zal dan samen met PMD in de blauwe zak kunnen.  

Het bestaande containerpark kreeg een verlenging toegestaan voor 6 jaar. 

Het nieuwe containerpark zal mogelijks op Hoge Rielen 1A komen. Logischerwijze zal IOK 

voor de exploitatie instaan. Het RUP moet nog aangepast kunnen worden en een 

bodemonderzoek mag zeker geen grote vervuiling uitwijzen. En er is nog burenprotest, 

hopelijk kan dat opgevangen worden met een fietspad langs Hoge Rielen.  

Een andere mogelijkheid, op Ossengoor, valt niet te rijmen met de spelende kinderen 

aldaar. 

 

Trage Wegen 

Op 9 oktober gaf Charlotte Corthals van Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete 

informatie aan geïnteresseerde inwoners van Kasterlee over het project Trage Wegen. Trage 

wegen zijn verbindingen met een openbaar karakter, die voornamelijk gebruikt worden door 

niet-gemotoriseerd verkeer. Vaak zijn dit smalle doorsteekjes in de dorpskern, onverharde 

veldwegen of kronkelende bospaadjes. 

Vroeger werden zij vaak gebruikt door de inwoners van onze streek om van dorp tot dorp te 

wandelen. Denk maar aan buurtwegen, veldwegen, kerkwegeltjes, jaagpaden, holle wegen, 

oude spoorwegbeddingen,… Bedoeling is. samen met vrijwilligers de huidige trage wegen in 

kaart te brengen en aan te duiden waar renovatie nodig is. Vrijwilligers kunnen zich nog 

steeds opgeven: info@rlkgn.be  

 

Opsnoeien bomen in Goor: gebeurde door Natuurwerk, een sociale werkplaats waar 

Kasterlee mee in investeert, de groendienst volgt de werken op. 

 

 

 

6. Volgende vergadering 

 

Normaliter op donderdag 3 december in de foyer.  

Oproep: agendapunten bezorgen aan secretaris of voorzitster. 

 

 

 

De secretaris         De voorzitster 

Paul Vernelen         Greet Van Sas  
 

  

https://nl.wikipedia.org/wiki/Huishouden
https://nl.wikipedia.org/wiki/Afval_(vuilnis)

